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ZÁPIS 
z Vědecké rady UHK 

ze dne 23. 4. 2008 
 

 
 
 
Přítomni: 
prof. PhDr. Lubomír Brokl, prof. PhDr. Martin Bílek, Ph.D., prof. Ing. Pavel Cyrus, CSc., doc. 
PhDr. Soňa Dorotíková, DrSc., prof. MUDr. Jaroslav Dršata, CSc., ThLic. Dominik Duka, OP, 
doc. PhDr. Marta Faberová, CSc., Mgr. Petr Grulich, Ph.D., doc. Ing. Ladislav Hájek, CSc., 
doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., doc. PhDr. Iva Jedličková, CSc., doc. Ing. Vladimír 
Jehlička, CSc., doc. RNDr. Alica Kelemenová, CSc., prof. RNDr. Daniel Kluvanec, CSc., 
prof. PhDr. Robert Kvaček, CSc., prof. Ing. Miroslav Ludwig, CSc., doc. PhDr. Bohuslav 
Mánek, CSc., prof. MUDr. Karel Martinik, DrSc., doc. RNDr. Jaroslava Mikulecká, CSc., prof. 
RNDr. Peter Mikulecký, CSc., prof. MUDr. Roman Prymula, CSc., Ph.D., prof. PhDr. Jiří 
Skopal, CSc., doc. RNDr. PhDr. Antonín Slabý, CSc., prof. MUDr. Ivo Šteiner, CSc., doc. 
PaedDr. Jiří Štyrský, CSc., prof. PaedDr. Gabriel Švejda, CSc., prof. Ing. Bohumil Vybíral, 
CSc., prof. PhDr. Vladimír Wolf     
 
Omluveni:  
JUDr. Ing. Josef Byrtus, dr.h.c., prof. Ing. Jiří Klíma, CSc., prof. PhDr. Blahoslav Kraus, CSc., 
doc. Ing. Petr Pánek, CSc., prof. PhDr. Svatava Raková, CSc., prof. RNDr. Václav Slavík, 
DrSc., prof. Ing. Jiří Voříšek, CSc.       

 
   
                                      

Program: 
 
1. Zahájení  
 
2. Zhodnocení vývoje UHK během posledního funkčního období rektorky UHK  
 
3. Věda a výzkum na UHK- poslední vývoj a aktuální úkoly  
 
4. Návrhy na udělení poct UHK za přínos k rozvoji univerzity  
 
5. Zhodnocení práce Vědecké rady UHK  
 
6. Různé  
 

 
 
Bod č. 1: 
Jednání zahájila a dále řídila předsedkyně Vědecké rady UHK doc. Mikulecká. Sestavením 
návrhu usnesení byl pověřen prorektor doc. Slabý. Z 35 členů Vědecké rady UHK bylo 
přítomno 28 členů.  
 
Po uvítání a úvodním slově požádala doc. Mikulecká doc. Slabého, aby navrhl skrutátory pro 
chystaná hlasování. Doc. Slabý navrhl prof. Bílka a prof. Vybírala, následovalo hlasování, ve 
kterém byl návrh jednomyslně přijat. 
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Bod č. 2: 
Doc. Mikulecká seznámila členy Vědecké rady s vývojem Univerzity Hradec Králové během 
posledního funkčního období. Ve své prezentaci se zaměřila na zásadní aspekty jednotlivých 
let pro další rozvoj univerzity. Jako první uvedla založení Fakulty humanitních studií (nyní 
přejmenované na Filozofickou fakultu) v roce 2005, v témže roce založení Institutu dalšího 
vzdělávání UHK a pro účely tohoto institutu rekonstrukci budovy č.5 z prostředků projektu 
SROP, také kladné vztahy s Královéhradeckým krajem stvrzené smlouvou o spolupráci, na 
kterou navazovala smlouva o smlouvě budoucí o umístění Katedry výtvarné kultury 
Pedagogické fakulty v Regiocentru Nový pivovar. Smlouva otevřela cestu k tomu, že katedra 
je v těchto dnech přestěhovaná do krásných prostor, které vyhovují potřebám výuky. 
Následně stručně představila získaná habilitační práva, akreditované strukturované studium 
učitelství na Pedagogické fakultě, získaný projekt Centra základního výzkumu MŠMT na 
Pedagogické fakultě, právo profesorského řízení v oboru Systémové inženýrství a 
informatika na Fakultě informatiky a managementu. Úspěšný krok tohoto funkčního období 
považuje doc. Mikulecká zahájení a také téměř v termínu dokončení výstavby nové budovy 
Fakulty informatiky a managementu. Dalším významným krokem bylo přejmenování Fakulty 
humanitních studií na Filozofickou fakultu a její rozvoj - vznik dalších ústavů, kateder a 
akreditování nových studijních oborů. Na závěr prezentovala členům Vědecké rady několika 
obrázky aktuální stav nové budovy Fakulty informatiky a managementu těsně před 
otevřením.  
 
 
Bod č. 3: 
Doc. Slabý shrnul projekty vědy a výzkumu na UHK v uplynulém období, předložil členům 
Vědecké rady přehled získaných projektů vědy a výzkumu včetně finančního čerpání.    
Charakterizoval projekty dle rozdělení na jednotlivé fakulty, z hlediska oborových orientací, 
zastoupení projektů od jednotlivých poskytovatelů: Grantové agentury ČR, Grantové 
agentury AV, MŠMT, MMR, Rámcový program EU, a dále zmínil neúspěch univerzity při 
podávání výzkumných záměrů. 
Doc. Mikulecká poděkovala doc. Slabému a dodala, že v další prezentaci ukáže tyto 
informace převedené do přehledných grafů a tabulek. 
 
 
Bod č. 4: 
Doc. Mikulecká požádala doc. Slabého, aby představil osoby navržené na udělení poct UHK 
za přínos k rozvoji univerzity. 
Jako první osobu navrženou na Velkou zlatou medaili Univerzity Hradec Králové přiblížil doc. 
Slabý prof. Ing. Václava Klause, CSc. Uvedl, že podrobné údaje o navržené osobě mají 
členové Vědecké rady v zaslaných materiálech, takže se vyjádří k motivům univerzity, která 
tímto krokem vyjadřuje vděk orgánům regionu a státu za podporu rozvojových aktivit, které 
byly úspěšné a byly v předešlých vystoupení prezentovány. 
Doc. Mikulecká otevřela diskuzi a jako první uvedla, že tato nejvyšší pocta Univerzity Hradec 
Králové nebyla ještě nikomu udělena.  
 
Následovala pestrá diskuze, ve které vystoupili: prof. Dršata,  prof. Vybíral, prof. Brokl, doc. 
Štýrský, doc. Dorotíková, prof. Kluvanec, prof. Wolf, Mons. Duka, prof. Kvaček, doc. Hynek a 
doc. Mikulecká. Členové Vědecké rady řešili otázku, jaký bude mít udělení medaile přínos 
pro Univerzitu Hradec Králové a dále upozornili na důležitost kvalitní mediální prezentace při 
předávání této medaile prof. Klausovi.  
 
Následovalo tajné hlasování o udělení Velké zlaté medaile Univerzity Hradec Králové prof. 
Ing. Václavu Klausovi, CSc. s následujícím výsledkem: 
z odevzdaných 28 hlasovacích lístků byl jeden neplatný, 5 proti a 22 pro udělení medaile. 
Udělení  Velké zlaté medaile Univerzity Hradec Králové prof. Ing. Václavu Klausovi, CSc. 
bylo Vědeckou radou schváleno. 
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Jako druhou osobu navrženou na udělení Zlaté medaile Univerzity Hradec Králové představil 
doc. Slabý Ing. Milana Chrtka. Opět uvedl, že podrobné údaje o navržené osobě mají 
členové Vědecké rady v zaslaných materiálech a charakterizoval jeho přínos pro univerzitu 
v jeho funkci předsedy Správní rady naší univerzity, kterou zastával po čtyři rektorská 
období, nejvíce doc. Slabý vyzdvihl aktivní zasazení se o rozvoj univerzity. Oceněním 
vyjadřuje univerzita dík za vynaloženou energii a čas při úspěšné práci pro univerzitu a také 
medaile reprezentuje ocenění činnosti celé Správní rady za minulé období. 
 
doc. Mikulecká: Otevřela diskuzi k tomuto návrhu a uvedla osobní důvody proč předložila 
návrh na ocenění. Zmínila velmi příjemnou a plodnou spolupráci s Ing. Chrtkem, kterého si 
velmi váží a dále uvedla, že Správní radu vede příkladným způsobem. 
 
prof. Cyrus: Potvrdil slova paní rektorky, jeho zkušenosti s řízením ČNB se kladně promítaly 
do činnosti zde na univerzitě. 
 
Následovalo tajné hlasování o udělení Zlaté medaile Univerzity Hradec Králové Ing. Milanu 
Chrtkovi s následujícím výsledkem: 
z odevzdaných 28 hlasovacích lístků byl 1 proti a 27 pro udělení medaile. 
Udělení Zlaté medaile Univerzity Hradec Králové Ing. Milanu Chrtkovi bylo Vědeckou radou 
schváleno. 
 
Jako třetí osobu navrženou na udělení Zlaté medaile Univerzity Hradec Králové představil 
doc. Slabý prof. RNDr. Františka Kuřinu, CSc. Opět uvedl, že podrobné údaje o navržené 
osobě mají členové Vědecké rady v zaslaných materiálech a stručně představil prof. Kuřinu 
nejen z profesního, ale i z osobního hlediska. Jeho oborem je didaktika matematiky a v tomto 
oboru patří mezi uznávané odborníky a hlavně je schopný získávat projekty striktní vědy, 
které jsou významným přínosem naši univerzitu.  
 
doc. Mikulecká: Otevřela diskuzi k tomuto návrhu. 
 
doc. Jedlička: Vyslovil souhlas se vším co bylo řešeno a uvedeno v materiálech. 
 
Následovalo tajné hlasování o udělení Zlaté medaile Univerzity Hradec Králové prof. RNDr. 
Františku Kuřinovi, CSc. s následujícím výsledkem: 
z odevzdaných 28 hlasovacích lístků bylo 28 pro udělení medaile, žádný proti. 
Udělení Zlaté medaile Univerzity Hradec Králové prof. RNDr. Františku Kuřinovi, CSc. bylo 
Vědeckou radou schváleno. 
 
 
Bod č. 5:  
Zhodnocení práce Vědecké rady UHK za poslední funkční období, doc. Mikulecká na úvod 
vyjádřila potěšení nad získaným právem profesorského řízení na Fakultě informatiky a 
managementu, dále představila svého nástupce, budoucího rektora doc. Hynka. Dále 
shrnula nejvýznamnější počiny Vědecké rady v tomto funkčním období: schválení tří návrhů 
výzkumných záměrů, schválení dvou návrhů na udělení čestných doktorátů prof. PhDr. 
Františku Šmahelovi, DrSc., prof. PhDr. Milanu Myškovi, DrSc. a schválení návrhu na 
udělení Zlaté medaile UHK prof. Ing. Bohumilu Vybíralovi, CSc. Následně prezentovala 
přehledné grafy ke kvalifikační struktuře na UHK, vývoji počtu doktorandů, počtu získaných 
grantů a jejich finančním objemům a úspěšnosti přihlášek projektů v grantových soutěžích. 
Nakonec informovala o ukončených habilitačním řízení na UHK. 
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Bod č. 6:  
doc. Dorotíková: Vyzdvihla úspěchy univerzity během funkčních období doc. Mikulecké, 
poděkovala ji za příjemné prostředí a za tvůrčí atmosféru na univerzitě. 
 
prof. Dršata: Vyslovil potěšení nad vývojem univerzity, která v regionu začíná mít dobré 
renomé. 
 
prof. Kluvanec: Vyslovil díky za spolupráci Univerzity Konštantína Filozofa v Nitře 
s Univerzitou Hradec Králové, obdivoval rozvoj UHK a vytvoření příjemné atmosféry, dobrých 
vztahů uvnitř univerzity, ale také i s regionálními institucemi. Poblahopřál k úspěšnému 
rozvoji a ještě jednou poděkoval za spolupráci a popřál doc. Mikulecké všechno dobré do 
budoucnosti. 
 
doc. Mikulecká: Poděkovala, vzájemná spolupráce byla přínosná oboustranně, pro 
Univerzitu Hradec Králové byla velmi obohacující a uvedla, že doufá v další spolupráci i do 
budoucnosti. 
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USNESENÍ 
 

ze zasedání Vědecké rady Univerzity Hradec Králové 
dne 23. dubna 2008 

 
 
Vědecká rada UHK:  
 

1. Vyslechla zprávu o vývoji UHK, o posledním vývoji vědy a výzkumu na UHK a o 
zhodnocení práce Vědecké rady UHK během posledního funkčního období rektorky 
UHK. 

 
2. Schválila v tajném hlasování udělení Velké zlaté medaile Univerzity Hradec Králové 

prof. Ing. Václavu Klausovi, CSc., udělení Zlaté medaile Univerzity Hradec Králové 
Ing. Milanu Chrtkovi a udělení Zlaté medaile Univerzity Hradec Králové prof. RNDr. 
Františku Kuřinovi, CSc.  

 
 
Následovalo hlasování o usnesení a ukončení Vědecké rady. 
 
Výsledky hlasování o usnesení ze zasedání Vědecké rady Univerzity Hradec Králové ze  
dne 23. dubna 2008: 
Pro přijetí usnesení hlasovalo: 28 členů vědecké rady, proti přijetí: 0 členů, žádný člen 
vědecké rady se nezdržel hlasování. 
 
Usnesení bylo jednomyslně schváleno.  
 
 
 
V Hradci Králové  12. 5. 2008 
 

 
doc. RNDr. Jaroslava Mikulecká, CSc., v.r. 

                                                                                                     rektorka UHK 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Bc. Edita Čudová 

 


